

IEFPS BIDASOA GLHBI

Hezkuntza
Kalitatearen sari
Nacionala jaso du.

Joan den azaroaren 25ean, Madrilren, Kultura Ministerioaren egoitzan, Hezkuntza Kalitatearen Sari Nacionala jaso zuen Irungo Bidasoa Goi-mailako Lanbide Heziketako Berariazko Institutuak. Hezkuntza eta Lanbide Heziketa Idazkari Nagusi Isabel Couso Tapiak eman zuen saria; han ziren, haren batera, Lurralde Lankidetza eta Goi Ikuksaritzako Zubendari Nagusi Juan Ángel España Talón eta Kalitatea Klubeko lehendakari Eduardo Montes. Kultura Ministerioko areto nagusian egindako ekitaldi xalobaina dotore hartan, Irungo institutuaren aldetik, ikastetxeko zuzendarri José Ignacio Iruretagoienak eta institutuko idazkari eta kalitatearen arduradun Fernando Delgadok jaso zuten galordoa.

Gogoan izango duzuenez, agerkari honean sari horren berri eman zen. Sariraino heltzeko, ordea, zenbait etapa gainditzu behar izan ziren: lehenengoan, Instittuak ikastetxearen memoria aurkeztu zuen, sariketaren betekizunen araberar idatzia. Hezkuntza, Kultura eta Kirol Ministerioak ematen du saria, eta kalitatearen inguruko jarduerak egiten dituzten ikastetxe guztiak dute hura eskuratzeko aukera. Lehen hautaketa-fase arauemailea gaindituta, 2002ko abenduaren 5ean, hiri desberdinatik –Bartzelona, Valentzia eta Madrid– etorritako hiru lagunek osatutako talde evaluatzale batzuk Institutu bisitatu zuen. Txostena prestatu eta Epaimaiharrak aurkeztu zioten. Gutzira 70 memoria inguru izan ziren hautatuak, eta horien gainean eman behar zuen irizpena epaimaiharrak.

Sari Nazionala, ikastetxeko zuzendarren hitzetan, «guztiz pozgarria da guztiontzat: ikastetxearentzat, irakasleentzat, ikasleentzat, gurasoentzat, ikasle ohizentzat eta, jakina, gure hiriarentzat ere, Irun hiriarentzat, alegría». Pozik eta harro izan behar gara; izan ere, sari honen Bidasoa Goi-mailako LHko Institutuak egindokolana aitorzten du, hots, gure eguneroko lana; eta gure lanaren helburua da abangoardian izatea ikasleen alde, hezkuntzaren kalitatearen alde eta enpresekiko harrematen alde».

Sariaren helburuak, ekitaldian nabarmendu zen bezala, hauek dira: hobekuntzak sustatzea ikastetxeetan –eta, hortaz, sisteman bertan ere–, kudeaketaren kalitatearen hobekuntzaren bitartez eta ikastetxeak bikaintasunerantz bideratzeko gai diren etengabeko hobekuntzako prozesuak egituratu eta garatzea ahalbidetu duten tresnak aplikatzuz.

Ikastetxea, gaur.

Bidasoa GLHlak 70 ikaskles inguru ditu langile, eta garantzi handiko lorpenak erdietsi ditu bere ibilbidean. AENOR era-kundeak ematen duen ISO 9001:2000 ziurtapena eta Eusko Jaurlaritzak EUSKALITen [Euskal Kalitaterako Fundazioa]

bitarte ezartzen duen Zilarrezko Q-a esku-turto ondoren, instituak Espainia mailako sari hau lortu du.

Aldi berean, ikastetxeak, bere irakas-kuntza-esperientzia zabalean, zenbait aintzatespen esanguratsu bildu ditu. Esate baterako, Eusko Jaurlaritzak antolakuntza-era berrien ikerketa- eta esperimentazio-zentro izendatu du. Haren bi-tarte, «Guneka» izeneko kudeaketa-sistema bat ezarri da, euskal enpresa-ere-duari jarraitzen diona; sistema horren berezitasuna da minieskoletan egitura-tutako antolamendu-unitate bakoitzari autonomia ematen zaiala.

Aintzatetsiak izan dira, halaber, ikastetxeen prestakuntza-ikastaro ugariak: jardunear dauden langileentzako Eten-gabeko Prestakuntzako ikastaroak eta langabeentzako Lanerako Prestakuntzako ikastaroak. Goraipatua izan da, orobat, ikastetxearen esku-hartzea enpresa be-rrien sorreran; izan ere, «Urrats bat» programaren bitartez, ikasketak bukatzen dituzten ikasleek proposatzen dituzten ekimenak bultzatzen ditu.

Bestalde, aipatzeko da ikastetxearen nazioarteko proiekzioa, ikasles eta irakasleek Europaren barrena egiten dituzten el-kartruke ugarrietan mamitzen dena. Aurtzen 40 beka baino gehiago eman dira, eta horiei esker esperientziak egin dira Frantzian, Alemanian, Finlandian eta Grezian, partaide izan diren herrialde batzuk aipatzearren.

Bidasoa GLHlaren ibilbidea, gaur egun, eredu argia da gure Autonomia Erkidego-goko ikastetxeentzat, eta lanerako bide berri bat irekitzen du gure langileentzat, kudeaketa sistema berri hauen ezarespena zabaldut eta bultzatzeko prozesuan, gai honen inguruan egin diren aholkularitzek erakusten duten bezala.

Etorkizunari begira egin daitekeen ibertsiorik onena, zalantzariak gabe –hala dio José Ignacio Iruretagoienak zuzendariak–, prestakuntza on bat da; eta horregatik Bidasoa GLHlak, bere langileen gaitasunaren esker, ekipamendu eta teknologiak esker eta kudeaketa sistema egiaz-tatuei esker, aukera sendo bat da, ikasle guzti-guztiekin lan munduan sartzeko au-keria izango dutela bermatzen duena.



Recibe el premio nacional a la calidad en educación

El pasado 25 de noviembre el Instituto de Formación Profesional Superior Bidasoa de Irún recogió en Madrid, en la sede del Ministerio de Cultura, el Premio Nacional a la Calidad en Educación. El premio fue entregado por la Secretaría General de Educación y Formación Profesional, Isabel Couso Tapia, a quien acompañaban el director General de Cooperación Territorial y Alta Inspección Juan Ángel España Talón y el presidente del Club de Gestión de Calidad Eduardo Montes. Por parte del Instituto irunes, en un acto sencillo pero distinguido celebrado en el salón de actos del Ministerio de Cultura, recogieron el galardón el director del centro José Ignacio Iruretagoiena y el secretario, responsable de calidad del Instituto, Fernando Delgado.

Como se recordará, ya en este periódico, se dio cuenta de la obtención de este galardón cuya consecución ha pasado por varias etapas; en la primera el Instituto presentó la memoria del Centro conforme a los requisitos del premio, que otorga el Ministerio de Educación, Cultura y Deportes y al que optan todos aquellos centros que desarrollan actuaciones de Calidad. Superada la primera fase prescriptiva de selección, el 5 de diciembre 2002, un equipo evaluador compuesto por tres personas procedentes de distintas ciudades, Barcelona, Valencia y Madrid, visitó el Instituto y emitieron un informe que elevaron al Jurado encargado de dictaminar entre las entorno a 70 memorias que se seleccionaron.

El premio Nacional en palabras del director del centro supone "una gran satisfacción para todos, para el centro, el profesorado, alumnos, padres, antiguos alumnos, y cómo no para nuestra ciudad Irún. Debemos estar contentos y orgullosos ya que es un claro reconocimiento a la labor realizada por el Instituto de F.P.S. Bidasoa, a nuestro trabajo diario que tiene como objetivo estar a la vanguardia en pro del alumnado, la calidad de educación y su relación con las empresas".

Los objetivos del Premio tal y como se resaltó en la entrega, son los de promover la mejora en los centros educativos y por tanto en el propio sistema, a través de la mejora de la calidad en la gestión y de la aplicación de instrumentos que permitan estructurar y desarrollar procesos de mejora continua que posibiliten el avance de los centros hacia la excelencia.

Actualidad del Centro.

El IFPS Bidasoa, con una plantilla cercana a los 70 docentes, en su trayectoria suma diferentes logros de gran relevancia. Tras obtener la certificación ISO 9001:2000 otorgada por AENOR y la Q de Plata, que concede el Gobierno Vasco y gestiona EUSKALIT (Fundación Vasca para el Fomento de la Calidad) hay que añadir la obtención de este premio de ámbito nacional.

A su vez el centro, en su dilatada experiencia educativa, reúne una serie de reconocimientos singulares entre los que cabe citar el nombramiento, por parte del Gobierno Vasco, como centro de investigación y experimentación en nuevas formas de organización, por el que se ha implantado un sistema de Gestión denominado "Gunea" cuyo referente es el modelo empresarial vasco y su particularidad es la de dotar de autonomía a las distintas unidades organizativas estructuradas en miniescuelas.

También es reconocido su extenso capítulo de cursos de Formación Continua para trabajadores en activo y Ocupacional para desempleados, así como su implicación en la creación de nuevas empresas que a través del programa Urratsbat apoya las iniciativas que, tras un completo estudio, proponen alumnos que finalizan estudios.

Por otra parte, hay que mencionar la proyección internacional que se materializa en un importante número de intercambios en el ámbito europeo que protagonizan sus alumnos y profesores. Las más de 40 becas concedidas durante este año han permitido que se realicen experiencias en Francia, Alemania, Finlandia y Grecia por citar algunos de los países participantes.

Esta trayectoria del IEPS Bidasoa es, hoy por hoy, un claro referente para centros educativos de nuestra Comunidad Autónoma y supone una nueva vía de trabajo para nuestro personal en la difusión y apoyo a la implantación de estos novedosos sistemas de gestión, como lo demuestran las asesorías desarrolladas en esta materia.

No cabe duda de que la mejor inversión que se puede hacer para el futuro, en palabras del Director, José Ignacio Iruretagoiena, es una buena preparación y por ello el IFPS. Bidasoa, gracias a la cualificación de sus profesionales, a los equipamientos y tecnologías y a sus contrastados sistemas de gestión, es una opción segura garante de que ningún alumno se quede sin la oportunidad de incorporarse al mundo laboral.

Bidasoa Vocational Training Institute wins the National Award for Quality in Education

Last 25th November Bidasoa Superior Vocational Training Institute of Irún took up the National Quality Education Award in the Ministry of Culture seat in Madrid. The Vocational Training and Education General Secretary, Isabel Couso Tapia, joined by the High Inspection and Territorial Co-operation General Director Juan Ángel España Talón and the Quality Management Club President Eduardo Montes, gave the award. On the side of the School of Irún the centre director, José Ignacio Iruretagoiena and the secretary Fernando Delgado, responsible for the School Quality, took up the award in a simple but elegant ceremony held in the Ministry of Culture Assembly Room.

As everybody remembers, this newspaper reported on the granting of this award, whose obtaining went past several stages. First, the Institute presented the Centre Report according to the requirements of the award granted by the Ministry of Culture, Education and Sport. All the centres that develop Quality activities can compete for this award. After passing the first prescriptive selection stage, an evaluation team consisting of three people from different cities, Barcelona, Valencia and Madrid, visited the Institute on 5th December 2002, and made a report. This report was submitted to the Jury in charge of choosing among about 70 reports that were selected.

From the director's viewpoint, the National Award means "a great satisfaction for all, for the centre, the teaching staff, the students, the parents, the former students, and, of course, for Irún, our city. We should be very glad and proud because that is a clear recognition of the F.P.S. Bidasoa labour and our daily work. Our aim is to be in the van of progress on behalf of the students, the education quality and the relationship with companies".

As it was emphasised in the delivery, the Award aims to promote the education centres improvement and the education system itself, through the improvement of the quality of management and the application of tools that allow us to arrange and develop continuous improvement processes, which make possible the promotion of centres to excellence.

The Centre nowadays

Bidasoa Vocational Training Institute, with a teaching staff of about 70 people, has gathered several relevant achievements in its course of development. After obtaining ISO 9001:2000



Certification, granted by AENOR, and the Silver Q, granted by the Basque Government and managed by EUSKALIT (Basque Foundation for Quality Promotion), they have add up this national award.

In its turn, the centre joins several singular recognitions in its wide educational experience. Among them, the Basque Government designated it as a research and experimentation centre in new management forms, for which they implanted a Management system, called "Gunea". Its reference is the Basque managers' model and one of its special features is to provide autonomy to the different mini-schools arranged organization units.

Their Continuing Education Courses wide chapter, guided to current workers, and their Occupational Education, guided for unemployed people, are also well acknowledged. In addition, they are involved in new enterprises creation through Urratsbat programme, by supporting last year students' initiatives presented after a complete research.

On the other hand, the international projection, which is materialised in a significant number of European exchanges, which lead their students and teachers, is important to mention. During this year, more than 40 scholarships have been granted which have allowed to make experiences, for instance, in France, Germany, Finland and Greece, among other participants.

Nowadays, the path of the Bidasoa Vocational Training Institute is, a clear referent for other educational centres in our Autonomous Community. It also implies a new working line for our staff in the supporting and spreading of the new management systems implementation, as these matter-developed advices demonstrate.

Undoubtedly, the best investment we can do for the future is a good preparation, as José Ignacio Iruretagoiena says. That is why the Bidasoa Vocational Training Institute is a secure option which guarantees the students not to lose the opportunity of joining the labour world, thanks to the centre professionals' qualification, to its equipments and technologies, and to its checked management systems.